
 

 

 

 

  VRAGEN 

 

door de leden van de raad gesteld overeenkomstig artikel 38 van het Reglement van 

Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen. 

 

2011 – Nr. 73. 

 

VRAGEN van de ChristenUnie van mevrouw J.M. Jongman-Mollema en de heer  

M. Verhoef betreffende vragen Xi'an. 

(Binnengekomen: 9 september 2011.) 

 

 

In april 2007 is door de raad het initiatiefvoorstel “Stedenbanden opnieuw bekeken” 

van de PvdA en de ChristenUnie aangenomen. Vervolgens is in  

april 2008 de nota “Groningen Wereldstad; nota gemeentelijke internationale 

samenwerking 2008-2012” besproken en door de raad aangenomen.  

 

In deze nota wordt een onderscheid gemaakt tussen officiële stedenbanden en tussen 

samenwerkingsrelaties (niet zijnde formele zusterstadrelaties). 

In de discussie in de raad is destijds onder andere aan de orde geweest dat door de 

hoeveelheid aan internationale contacten, een gebrek aan overzicht bestaat. De 

strekking van deze discussie was tevens dat het bij wijze van spreken beter is om vijf 

stedenbanden goed inhoud te geven dan tien stedenbanden half.  Daarom is in die nota 

een beleidskader geformuleerd waarin staat hoe met de stedenbanden t/m 2012 wordt 

omgegaan.  

 

Van Xi’an staat slechts aangegeven: “aansluiting bij bestuurlijke missie Oldenburg 

juni 2008”. Ook in latere voortgangsrapportages is er nimmer gesproken van een 

omzetting van deze zusterstadrelatie in een officiële stedenband. 

Daarom bevreemdt het de fractie van de ChristenUnie dat in een persbericht van 5 

september aangekondigd staat dat een officieel werkbezoek van de burgemeester aan 

Xi’an in het teken zal staan van een officiële ondertekening van de stedenbandrelatie 

in november 2011. 

 

De fractie van de ChristenUnie heeft daarom de volgende vragen:  

 

1. Waarom en wanneer heeft het college besloten om de zusterstadrelatie met 

Xi’an om te zetten in een officiële stedenband? 

2. Waarom is de vorming van een stedenband niet eerst met de raad besproken en 

is de raad overruled door het verschijnen van een persbericht?  

3. Is het college bereid om deze herziening alsnog met de raad te bespreken?  

4. Is het college zich ervan bewust dat wat publiekelijk in een persbericht en in 

China te Xi’an door de burgemeester is verwoord, niet door de raad is 

bekrachtigd? 

5. Wil het college aangeven wat er in de toekomst verbeterd kan worden aan de 

wijze van besluitvorming?  
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Het college beantwoordt de vragen als volgt: 

 

Groningen, 11 oktober 2011. 

 

1. Wij zijn voornemens in oktober te besluiten. Xi'an wordt in het beleid 

"Groningen Wereldstad" genoemd als een van de bestaande en kansvolle 

relaties. Al in april 2009 hebben we in Xi'an een zogenaamde Memorandum of 

Understanding ondertekend, waarin is afgesproken een stedenband te 

verkennen. 

 

2. De vorming van een stedenband met Xi'an lijkt een gevolg van de steeds betere 

band met deze stad. Het past binnen de kaders van het beleid "Groningen 

Wereldstad": onze relatie met Xi'an voldoet aan 3 van de 4 genoemde criteria 

voor een stedenband. Daarmee is onze relatie de facto op eenzelfde niveau als 

onze relaties met o.a. Oldenburg (zusterstad), Tianjin (zusterstad), Bremen en 

Hamburg (formeel geen zustersteden) en zelfs op een hoger niveau dan met 

(formele) zustersteden als Katowice, Graz en Odense. Het stadsbestuur van stad 

Xi’an en ons college hechten waarde aan een officiële bekrachtiging van de 

huidige samenwerking.  

 

3. Uiteraard is het college is altijd bereid zijn besluiten met de raad te bespreken. 

Wij zijn voornemens 18 oktober 2011 in onze collegevergadering de invuling 

van de relatie met Xi'an te bespreken. 

 

4. De aanhef van ons persbericht suggereert ten onrechte dat er reeds sprake is van 

een officiële stedenband. Het betreft een voornemen om de bestaande 

vriendschapsrelatie met een officiële stedenband te bestendigen.  

 

5. Wij zijn voornemens om het beleid "Groningen Wereldstad" in 2012 te herijken. 

Het college stelt het zeer op prijs om de raad vooraf te betrekken bij de 

ideeënvorming rond dit nieuwe beleid, opdat draagvlak en gelijkgestemde 

verwachtingen ontstaan.  

 

 


